

文|圖 黃秀蓉

Article, photos | Huang Shu-rong

成功打擊不法 基隆機動 查緝隊破獲地下兵工廠

A successful infiltration of the unscrupulous - Keelung Reconnaissance Brigade uncovered underground arsenal factory

北部地區巡防局基隆機動查緝隊在本(94)年6月9日會同台北市警察局，在台北市辛亥路5段路旁查獲計程車司機鄭○○持有槍械，並於嫌犯住處查獲華山92改造手槍6把(掌心雷1把、成品1把、半成品4把)、改造子彈70發、求救信號彈2發及各式槍械、子彈零件及改造工具乙批，此次掃蕩行動，不但成功打擊不法，並有效抑制槍械犯罪危害社會大眾。

北部地區巡防局基隆機動查緝隊於偵辦林○○販賣毒品案期間，接獲可靠線報指出，台北市某計程車駕駛鄭○○涉嫌擁槍自重，並從事高利貸放款、暴力討債、改造槍械出售牟利等不法情事，該隊即會同台北市警察局等單位成立專案小組全力偵辦。6月9日下午1時20分在台北市辛亥路5段路旁發現嫌犯駕駛之計程車，專案小組人員立即上前

The Keelung Reconnaissance Brigade of the North Coast Patrol Office was joined by Taipei City Police Department on June 9, 2005 to uncover a taxi cab driver, surnamed Cheng, in possession of weaponry found on section 5 of Hsin Hai Road in Taipei, and seized six modified #92 Hwashan handguns, consisting of one gun holder, one complete gun and four semi-finished guns, 70 modified bullets, 2 rescue signal bullets, and a variety of gun and bullet parts, in addition to a batch of modifying tools in Cheng's house. The crackdown action has not only successfully infiltrated the unscrupulous, but also effectively curtailed weaponry crime that put public safety in jeopardy.

The Keelung Reconnaissance Brigade of the North Coast Patrol Office had received reliable tips, during the period of investigation into suspect Lin XX's drug pedaling case, that a Taipei cab driver surnamed Cheng was armed with guns, and involved himself in illicit maneuvers of loan sharking, debt collecting with violent force, modifying weapons for profiting. The brigade soon joined the operative units including the Taipei City Police Department to form a task force to investigate the case. At 1:20PM in the afternoon of June 9, the cab driven by the suspect was found by section-5 of Hsin Hai Road, Taipei, where task force team members were proceeding to question the suspect, and found the arm-rest compartment of four guns with modified bullet path, bullet parts and modifying tools in the glove box beside the wheel seat. Thereafter, at the suspect's residence at San Ho Road, Sanchung, more modified guns, modified bullets, a host of gun and bullet parts and modifying



盤查，在駕駛座旁扶手置物廂內查獲改造槍管4支，隨後又在嫌犯台北縣三重市三和路住處，查獲改造槍枝、改造子彈及各式槍械、子彈零件及改造工具等，儼然是一處地下兵工廠。嫌犯到案後，表示改造槍枝純供自己把玩，然該隊接獲檢舉線報具體確切，又現場查獲改造工具及一批槍彈、零件，證據確鑿，全案仍將依違反槍砲彈藥刀械管制條例，移送台灣板橋地方法院檢察署偵辦。

近年來各項走私犯罪類型不斷推陳翻新，北部地區巡防局基隆機動查緝隊除謹遵署長、總局長、局長訓勉外，在陳善益隊長的帶領下，除不斷追蹤案件線索來源，更多次實地踏勘、掌握最新犯罪動態，與漁民、地方人士及友軍單位建立良好的關係，善用各種資源，在「開放海洋、服務民衆、確保安全」之施政理念下，共同打擊犯罪，為淨化社會治安貢獻心力。

(本文作者任職於基隆機動查緝隊)

tools were found, making it no less than an underground arsenal. Upon being arrested, the suspect confessed that the modified guns were intended for his own collection; however, tips received by the brigade were tangible and precise, coupled with the ample evidence of hoards of modified tools, guns and parts found at the scene, would present sufficient grounds to charge the case for violating the Guns, Artillery, Explosive and Weaponry Control Act, pending further investigation by the Panchiao District Public Prosecutors Office.

In these recent years, as the types of trafficking crimes continue to reinvent themselves, the Keelung Reconnaissance Brigade of the North Coast Patrol Office not only continues to follow up case leads upholding the instructions coming from the minister, general director and bureau chief, and under the keen leadership of brigade leader Chen Shan-yi, it has also in numerous occasions been able to seize the latest criminal activities for how it maintains a fine relationship with the fishermen, local gentries and collaboration units, working hard to infiltrate crime and contribute toward enforcing law and order, by fully utilizing various resources and upholding an administration ideology of an opened sea, public service and security reassurance.

(The author is a member of the Keelung Reconnaissance Brigade)



- 基隆查緝隊同仁於嫌犯鄭○○租屋住處，起出改造槍枝、改造子彈及各式槍械、子彈零件及改造工具等，儼然是一處地下兵工廠。Keelung Reconnaissance Brigade members uncovered modified guns, bullets, a host of weaponry, bullet parts and modifying tools at suspect Cheng XX's rental housing, which resembles an underground arsenal.



- 嫌犯被帶回基隆查緝隊後，同仁實施槍械盤點情形。The suspect was taken back to Keelung Reconnaissance Brigade, and a snapshot of the associates continuing to inventory the guns and weaponry.